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'Long covid'  -  Onderzoek aanhoudende gezondheidsproblemen na besmetting

In De Standaard van 27 februari 2021 konden we tal van getuigenissen lezen van patiënten 
die met het COVID-19-virus zijn besmet geraakt maar niet gehospitaliseerd werden. Velen 
van hen ondervinden na genezing nog lang klachten. Via onder andere de 
patiëntenvereniging Post-COVID vragen ze daarover meer aandacht en zorg van de 
overheid.

Het Federaal Kenniscentrum voor de Gezondheidszorg (KCE) heeft onlangs een 
onderzoeksproject opgestart om in kaart te brengen wat deze patiënten zouden nodig 
hebben. Het onderzoek naar long covid (de term die patiënten gebruiken bij aanhoudende 
klachten na een COVID-19-besmetting) staat, begrijpelijk, zowel in het binnen- als het 
buitenland nog in de kinderschoenen.

Eind vorig jaar is de problematiek in de commissie aan bod gekomen. De minister 
antwoordde dat het Vlaams Patiëntenplatform contact heeft gehad met de 
patiëntenvereniging Post-COVID. De bedoeling was te kijken in welke mate de organisatie 
ondersteund kan worden. Ook het kabinet van de minister was van plan enkele 
vertegenwoordigers van deze Post-COVID-groep te ontvangen.

1. Heeft het overleg met de patiëntenvereniging Post-COVID al plaatsgevonden? Met 
welke suggesties zal de minister verder aan de slag gaan? Graag enige toelichting.

2. Heeft de minister zicht op de timing van het geciteerde onderzoek van het KCE? Zullen 
de resultaten worden geïntegreerd in de geplande initiatieven?
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1. Het gaat in dit belangwekkend onderdeel van de overheidsaandacht voor COVID-19, 
in de eerste plaats om het omgaan met de ziekte zelf, zij het om de chronische 
verschijnselen. Het gaat met andere woorden dus in de eerste plaats om een 
federale bevoegdheid.

Er was wel al een ontmoeting tussen ons Vlaamse kabinet en de patiëntenvereniging.

Het Vlaams Patiëntenplatform ondersteunt de patiëntenvereniging Post-COVID waar 
mogelijk. Het gaat dan om vragen als: welke tegemoetkomingen kunnen 
aangevraagd worden, en bij welke diensten; over welke stappen kunnen gezet 
worden ook op het vlak van erkenning van ziekte. Tevens brieft het 
Patiëntenplatform over het lopend onderzoek over “long Covid” bij het KCE

2. De KCE-studie over langdurige COVID bestaat uit twee grote onderdelen:
 Een literatuurstudie over de epidemiologie en de fysiopathologie van langdurige 
COVID. Deze literatuurstudie verloopt in verschillende stappen en het KCE zal op de 
website (zie verder) tussentijds rapporteren over de vorderingen. 
 Een bevraging van patiënten (online survey – diepte-interviews en online forum)

Afwerking van het onderzoek is voorzien voor het late najaar 2021, maar het KCE 
rapporteert ook periodiek over de voortgang van het project op hun website: 
https://kce.fgov.be/nl/behoeften-en-opvolging-van-pati%C3%ABnten-met-
langdurige-covid-lopende-studie

Wat betreft de integratie van de resultaten van het onderzoek in eventuele andere 
initiatieven, meldt het KCE dat ze afstemmen met Sciensano en, rekening houdend 
met het feit dat het om een in wezen federale bevoegdheid gaat, het RIZIV, het 
Evidence-Based-Practice netwerk en het kabinet van de federale minister. 

Het is ook de bedoeling van het KCE om via het COVID-commissariaat het initiatief 
en de resultaten aan de deelstaten te communiceren.
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